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Z Á P I S  

 

17. zasedání Zastupitelstva městské části Praha 1 

 

dne 18.06.2024 od 10:00 hodin 

v reprezentační budově Žofín  

 Slovanský ostrov č. p.  226/2, Praha 1  

 

 

Zahájení jednání:  Jednání zahájila v 10:16 hod. a řídila starostka MČ Praha 1 Mgr. Terezie 

Radoměřská. V průběhu jednání byl řízením některých bodů jednání 

pověřen Mgr. David Bodeček, MBA, 1. místostarosta MČ Praha 1. 

 

Přestávka:  od 13:01 hod. do 14:06 hod. (přestávka na oběd) 

                     od 16:22 hod. do 16:58 hod. (přestávka na jednání politických klubů) 

                     od 18:43 hod. do 18:57 hod. (přestávka) 

 

Ukončení jednání: Jednání ukončila v 21:28 hod., starostka MČ Praha 1 Mgr. Terezie 

Radoměřská. 

 

Přítomno: 25 členů/členek Zastupitelstva městské části Praha 1 

 

Omluveni: ThDr. Kateřina Klasnová, Mgr. Jana Sobotková, LL.M. 

 

 

Částečná neúčast: Petr Burgr (omluvený dřívější odchod v 19:45 hod.) 

                                Ing. Michal Caban (omluvený dřívější odchod v 20:22 hod.)                                                      

                                Ing. Petr Hejma (omluvený dřívější odchod v 20:33 hod.) 

                                Mgr. Petr Kučera (omluvený dřívější odchod v 21:05 hod.).                                                

 

Ověření zápisu:  

 Zápis z 16. zasedání ZMČ Praha 1 ze dne 21.-22.05.2024 (ověřovatelé: Mgr. Michal 

Müller a Bronislava Sitár Baboráková, DiS.) - k zápisu nebyly vzneseny žádné námitky 

ani připomínky – zápis je proto tímto považován za schválený. 

 

Ověřovatelé zápisu:  

 Mgr. David Bodeček. MBA (náhradník: Ing. Tomáš Heres)  

 Jonáš Felkel (náhradník: Mgr. Petr Kučera) 

Mandátový a volební výbor 

- Bc. Giancarlo Lamberti - předseda   

- Jonáš Felkel  

- Ing. Michal Caban  

 

Návrhový výbor 
- Richard Bureš - předseda 

- Ing. Karel Grabein Procházka  

- JUDr. Pavel Marc, LL.M. 

- Petr Burgr  
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 JUDr. Petr Dětský vedoucí oddělení právního, kontroly a stížností, zástupce vedoucího 

odboru OKT, v zastoupení za nepřítomného Mgr. Ing. Františka Dvořáka, tajemníka 

Úřadu MČ Praha 1, představil nově jmenovaného vedoucího odboru kanceláře starosty 

Úřadu MČ Praha 1, Mgr. Filipa Kračmana. 

 Mgr. David Bodeček, MBA představil novou ředitelku Mateřské školy Revoluční  

Mgr. Kristýnu Kahounovou 

 

Doplnění a úpravy pořadu jednání (Programu): 

 Paní starostka Mgr. Terezie Radoměřská informovala přítomné členy ZMČ Praha 1, 

že jim byly v úterý 11.06.2024 do kanceláří a schránek v Informačním centru ÚMČ  

Praha 1 v písemné podobě rozdány (a v elektronické podobě vloženy do uložiště  

MS TEAMS) avizované body v Programu. 

Ve čtvrtek 13.06.2024 byly rozdány avizované materiály (a v elektronické podobě 

vloženy do uložiště MS TEAMS) z bodu „Různé“: 

 Záměr prodeje části spol. prostor v domě č.p. 24, na pozemku parc.č. 33, Široká 4, vše  

v k.ú. Josefov, Praha 1 - předkládá Ing. Tomáš Heres 

 Záměr prodeje pozemku parc. č. 20 k.ú. Malá Strana, ulice Břetislavova 303/2, obec 

Praha - předkládá Ing. Tomáš Heres 

 Směna bytu č. 440/1 v budově č.p. 440, ulice Všehrdova, na pozemku parc. č. 323/1, 

k.ú. Nové Město, ve svěřené správě městské části Praha 1 za byt č. 17/27 v budově č.p. 

17 na pozemku parc. č. 716, ulice Jungmannova, k.ú. Nové Město, Praha 1 - předkládá 

Ing. Tomáš Heres 

 Změny v harmonogramu realizace participativních rozpočtů - předkládá Martin Motl 

 Rozpočtové opatření MČ Praha 1, kterým se mění závazné ukazatele rozpočtu roku 

2024 - "Neinvestiční dotace určená pro příspěvkovou organizaci Nemocnice Na 

Františku, Praha 1 - ponížení neinvestičního příspěvku z rozpočtu MČ Praha 1 na rok 

2024" - předkládá Ing. Tomáš Heres 

Dne 17.06.2024 členům ZMČ Praha 1 byly elektronicky zaslány materiály (dnes byly rozdány 

také v písemné podobně na stůl) a předkladatelé požádali (viz níže) o zařazení do Programu:  

 Předkladatel Ing. Tomáš Heres požádal o zařazení bodu „Nabídka využití předkupního 

práva ke stavbě bez č.p./č.e. stojící na pozemku parc. č. 2253/2, k.ú. Nové Město, obec 

Praha“ do Programu = pro hlasovalo 24 členů/členek ZMČ P1, nikdo nebyl proti, nikdo 

se nezdržel a 1 nehlasoval – návrh byl přijat  

 Předkladatelka Valerie Clare Talacková, MA, požádala o zařazení bodu „Informování 

orgánů HMP o nesouhlasu ZMČ P1 se zastavitelností náměstí Miloše Formana“ do 

Programu = pro hlasovalo 11 členů/členek ZMČ P1, nikdo nebyl proti, nikdo se nezdržel 

a 14 nehlasovalo – návrh nebyl přijat.      

 Předkladatel Mgr. Pavel Čižinský požádal o zařazení bodu „Odvolání starostky 

Terezie Radoměřské (TOP 09) a místostarosty Tomáše Herese (ODS)“ do Programu a 

zařadit ho místo staženého bodu „Směna bytu č. 440/1 v budově č.p. 440, ulice 

Všehrdova, na pozemku parc. č. 323/1, k.ú. Nové Město, ve svěřené správě městské 

části Praha 1 za byt č. 17/27 v budově č.p. 17 na pozemku parc. č. 716, ulice 

Jungmannova, k.ú. Nové Město, Praha 1“. 

 Předkladatel Ing. Tomáš Heres stáhl tyto body z Programu: „Záměr prodeje pozemku 

parc. č. 20 k.ú. Malá Strana, ulice Břetislavova 303/2, obec Praha“ z důvodu 

doručeného zpětvzetí poptávky o koupi tohoto pozemku a  „Směna bytu č. 440/1  

v budově č.p. 440, ulice Všehrdova, na pozemku parc. č. 323/1, k.ú. Nové Město, ve 

svěřené správě městské části Praha 1 za byt č. 17/27 v budově č.p. 17 na pozemku parc. 

č. 716, ulice Jungmannova, k.ú. Nové Město, Praha 1“  s ohledem na OTMS zjištěnou 
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chybu v rámci znaleckého posudku i zveřejněného záměru (tisk byl stažen z progamu 

včerejší schůze Rady MČ Praha 1).  

 

 Předkladatel Ing. Tomáš Heres požádal o předřazení tří bodů „Záměr prodeje části 

spol. prostor v domě č.p. 24, na pozemku parc.č. 33, Široká 4, vše v k.ú. Josefov,  

Praha 1“, „Rozpočtová opatření MČ Praha 1, kterým se mění závazné ukazatele 

rozpočtu roku 2024 - "Neinvestiční dotace určená pro příspěvkovou organizaci 

Nemocnice Na Františku, Praha 1, ponížení neinvestičního příspěvku z rozpočtu MČ 

Praha 1 na rok 2024", a „Nabídka využití předkupního práva ke stavbě bez č.p./č.e. 

stojící na pozemku parc. č. 2253/2, k.ú. Nové Město, obec Praha“ za bod „Účetní 

závěrka, závěrečný účet MČ Praha 1 a výsledek hospodaření ekonomické činnosti 

včetně Zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření MČ Praha 1 za rok 2023, změna 

rozpočtu MČ Praha 1 pro rok 2024“ v Programu = pro hlasovalo 18 členů/členek ZMČ 

P1, nikdo nebyl proti, 4 se zdrželi a 3 nehlasovali – návrh byl přijat.    

 Procedurální hlasování o udělení slova – třetí příspěvek Mgr. Pavla Čižinského do 

diskuse v Programu = pro hlasovalo 23 členů/členek ZMČ P1, nikdo nebyl proti, nikdo se 

nezdržel a 2 nehlasovali – jeho vystoupení bylo schváleno.  

 Procedurální hlasování o návrhu Mgr. Pavla Čižinského upustit od aplikace paragrafu 

6, odstavce 8 Jednacího řádu Zastupitelstva MČ Praha 1 ve vztahu k zařazení dodatečně 

rozdaného bodu "Odvolání starostky Mgr. Terezie Radoměřské a místostarosty  

Ing. Tomáše Herese" do Programu = pro hlasovalo 8 členů/členek ZMČ P1, nikdo nebyl 

proti, nikdo se nezdržel a 17 nehlasovalo – návrh nebyl přijat.    

 Martin Motl požádal o předřazení jeho bodu „Změny v harmonogramu realizace 

participativního rozpočtu MČ Praha 1“ za bod „Smlouva o spolupráci při provozu 

bikesharingu na území hlavního města Prahy a o udělení souvisejícího úplatného 

souhlasu se zvláštním užíváním veřejného prostranství“ v Programu = pro hlasovalo  

20 členů/členek ZMČ P1, nikdo nebyl proti, 1 se zdržel/a, a 4 nehlasovali – návrh byl 

přijat.    

 

Program: 

 

1. Účetní závěrka, závěrečný účet MČ Praha 1 a výsledek hospodaření ekonomické činnosti 

včetně Zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření MČ Praha 1 za rok 2023, změna 

rozpočtu MČ Praha 1 pro rok 2024 

2. Záměr prodeje části spol. prostor v domě č.p. 24, na pozemku parc.č. 33, Široká 4, vše  

v k.ú. Josefov, Praha 1 

3. Rozpočtová opatření MČ Praha 1, kterým se mění závazné ukazatele rozpočtu roku 2024 

- "Neinvestiční dotace určená pro příspěvkovou organizaci Nemocnice Na Františku, 

Praha 1, ponížení neinvestičního příspěvku z rozpočtu MČ Praha 1 na rok 2024" 

4. Nabídka využití předkupního práva ke stavbě bez č.p./č.e. stojící na pozemku parc. č. 

2253/2, k.ú. Nové Město, obec Praha 

5. Změna tajemníka Výboru pro participaci, participativní rozpočet, veřejný prostor  

a dotační programy 

6. Přidělení finančních prostředků v rámci dotačního programu MČ Praha 1 s názvem 

Jednička pro rok 2024 A. Sociální oblast a B. Protidrogová prevence 

7. Sjednocení podmínek ve věci užívání veřejného prostranství na území městské části 

Praha 1 vedoucích k větší transparentnosti 

8. Žádost o prodloužení termínů pro splnění úkolů vyplývajících z usnesení Zastupitelstva 

číslo UZ23_0112 ze dne 17.10.2023 - Smlouva o nájmu nemovitosti č. 2015/0595 části 

pozemku parc. č.1/2 v kat. území Staré Město, Staroměstské náměstí, Praha 1 – výpověď 
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9. Smlouva o spolupráci při provozu bikesharingu na území hlavního města Prahy a  

o udělení souvisejícího úplatného souhlasu se zvláštním užíváním veřejného prostranství 

10. Změny v harmonogramu realizace participativního rozpočtu MČ Praha 1 

11. Dotazy a interpelace veřejnosti MČ Praha 1 a členů/členek ZMČ P1 

12. Spolupráce s podnikatelskou sférou 

13. Personální záležitosti 

14. Nastavení veřejné soutěže na pronájem Paláce Žofín 

15. Školní budova v Masné 

 

Poznámka: Součástí Programu byl bod „Výnosy z nájmů“, který předkladatel Mgr. Pavel 

Čižinský v průběhu zasedání stáhnul. 

 

 

Pro takto navržený program hlasovalo 18 přítomných členů/členek ZMČ Praha 1,  

2 byli proti, 3 se zdrželi a 2 nehlasovali, program byl přijat. 

 

Pořad jednání: 

 

1. Účetní závěrka, závěrečný účet MČ Praha 1 a výsledek hospodaření ekonomické 

činnosti včetně Zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření MČ Praha 1 za rok 

2023, změna rozpočtu MČ Praha 1 pro rok 2024 

Materiál předložil Ing. Tomáš Heres, místostarosta MČ Praha 1.  

Zákonem č. 239/2012 Sb., kterým se mění zákon č. 563/1991 Sb., o účetnictví, ve znění 

pozdějších předpisů a některými dalšími zákony, byl zaveden institut schvalování účetních 

závěrek pro vybrané účetní jednotky. K těmto účetním jednotkám patří i MČ Praha 1 – její 

hlavní i ekonomická činnost. Dnem 01.08.2013 nabyla účinnosti vyhláška č. 220/2013 o 

požadavcích na schvalování účetních závěrek některých vybraných účetních jednotek. 

V souladu s těmito předpisy a Pravidly pro schvalování účetních závěrek MČ Praha 1 a 

příspěvkových organizací MČ Praha 1 schválenými RMČ Praha 1 byla sestavena účetní 

závěrka MČ Praha 1 za rok 2023, která je Zastupitelstvu MČ Praha 1 předložena k projednání.  

Závěrečný účet MČ Praha 1 a výsledek hospodaření ekonomické činnosti za rok 2023 spolu 

s výsledky hospodaření Bezpečnostního, Sociálního a Zaměstnaneckého fondu za rok 2023 

byly předkládány k projednání a schválení po splnění všech zákonných předpisů a náležitostí. 

Z výsledku ekonomické činnosti roku 2023 bylo do hlavního rozpočtu MČ Praha 1 na rok 

2024 zapojeno při schvalování rozpočtu usnesením UZ24_0154 ze dne 30.01.2024 

350 000 tis. Kč. Hospodaření rozpočtu v roce 2023 skončilo celkovým přebytkem  

3 287 tis. Kč. Hospodaření ekonomické činnosti za rok 2023 skončilo s výsledkem po zdanění 

ve výši 77 563 tis. Kč. Hospodaření všech fondů lze hodnotit kladně, protože ani u jednoho 

z nich nebyly překročeny plánované náklady a zůstatek těchto fondů byl zapojen do 

hospodaření fondů v roce 2024. Rada MČ Praha 1 materiál projednala usnesením  

č. UR24_0574 ze dne 28.05.2024. Materiál byl projednán také ve Finančním výboru ZMČ 

Praha 1 s doporučujícím usnesením. 

Navržené usnesení: 

Zastupitelstvo městské části 

1) bere na vědomí 

že byla sestavena účetní závěrka MČ Praha 1 za rok 2023, dle zákona č. 563/1991 Sb.,  

o účetnictví a prováděcí vyhlášky č. 410/2009 Sb. (v rozsahu: rozvaha, výkaz zisku a ztráty, 

příloha - vše za hlavní a ekonomickou činnost, přehled o pohybu dlouhodobého majetku, 

přehled o změnách vlastního kapitálu, přehled o peněžních tocích, inventarizační zpráva - vše 

na MČ jako celek), která je tvořena přílohami č. 1 - 10 tohoto usnesení uloženými v OVO 
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2) schvaluje 

účetní závěrku sestavenou k 31. 12. 2023 dle bodu 1) tohoto usnesení 

3) schvaluje 

celoroční výsledek hospodaření MČ Praha 1 za rok 2023 za hlavní a ekonomickou činnost dle 

příloh č. 11 - 13 tohoto usnesení 

4) schvaluje 

Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření MČ Praha 1 za rok 2023, která je přílohou č. 14 

tohoto usnesení uloženou v OVO a opatření k nápravě chyb a nedostatků uvedených ve 

Zprávě o výsledku přezkoumání hospodaření MČ Praha 1 za rok 2023, které jsou přílohou  

č. 15 tohoto usnesení uloženou v OVO. Přezkoumání hospodaření bylo provedeno kontrolní 

skupinou Odboru kontrolních činností Magistrátu hl. m. Prahy 

5) schvaluje 

výsledky hospodaření fondů MČ Praha 1 Bezpečnostního, Sociálního a Zaměstnaneckého za 

rok 2023 dle příloh č. 16 - 18 tohoto usnesení uložených v OVO 

6) bere na vědomí 

finanční vypořádání příspěvkových organizací zřízených MČ Praha 1 za rok 2023, které je 

přílohou č. 19 tohoto usnesení 

7) bere na vědomí 

hospodaření s majetkem MČ Praha 1 za rok 2023, které je přílohou č. 20 tohoto usnesení 

8) bere na vědomí 

že 233 580,6 tis. Kč z rozpočtu roku 2023 bylo převedno do rozpočtu hlavní činnosti roku 

2024 spolu s přesunem příslušných akcí při schvalování rozpočtu na rok 2024 usnesením 

UZ24_0154 z 30. 1. 2024 

9) bere na vědomí 

že 350 000,0 tis. Kč z výsledku hospodaření roku 2023 v ekonomické činnosti bylo zapojeno 

do rozpočtu roku 2024 položkou 4131 - převody z vlastních fondů hospodářské činnosti při 

schvalování rozpočtu na rok 2024 usnesením UZ24_0154 ze dne 30. 1. 2024 

10) schvaluje 

že 3 287,0 tis. Kč z výsledku hospodaření roku 2023 hlavní činnosti bude užito ke změně 

rozpočtu MČ Praha 1 pro rok 2024 dle přílohy č. 21 tohoto usnesení 

11) schvaluje 

ve smyslu § 17, odst. 7 zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, 

ve znění pozdějších předpisů celoroční hospodaření MČ Praha 1 za rok 2023 bez výhrad  

12) ukládá 

zajistit realizaci bodu 10 tohoto usnesení 

12.1 Zodpovídá Rada MČ Praha 1, termín 27.06.2024 

Diskuse: 

 Mgr. Pavel Čižinský předložil pozměňovací (doplňující) návrh usnesení, nový ukládací 

bod 13) ve znění: 

ZMČ P1 

13) ukládá  

zpracovat analýzu vývoje výnosů z pronájmu nebytových prostorů ve svěřené správě MČ 

Praha 1. 

13.1 Zodpovídá Rada MČ Praha 1, termín 30.09.2024 = předkladatel Ing. Tomáš Heres  

se s doplňujícím návrhem ztotožnil. 
 

 Pro upravené usnesení hlasovalo 17 přítomných členů/členek ZMČ Praha 1, nikdo nebyl 

proti, 4 se zdrželi a 4 nehlasovali.   

 V 12:11 hod. bylo přijato usnesení č. UZ24_0224. 
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 Předkladatel Mgr. Pavel Čižinský požádal o stažení bodu „Výnosy z nájmů“ 

z Programu, neboť obsah tisku byl prodiskutován v rámci bodu číslo 1) a předkladatel 

Ing. Heres se ztotožnil s doplňujícím návrhem. 

 

2. Záměr prodeje části spol. prostor v domě č.p. 24, na pozemku parc.č. 33, Široká 4, 

vše v k.ú. Josefov, Praha 1 

Materiál předložil Ing. Tomáš Heres, místostarosta MČ Praha 1. K jednání byl přizván  

Mgr. Petr Bulla, vedoucí oddělení koordinace s SVJ OTMS. 

Dům č.p. 24 na pozemku parc.č. 33, k.ú. Josefov, Široká 4, Praha 1 (dále též „Dům“) je na 

základě Prohlášení vlastníka ze dne 19.06.2012, Smlouvy o výstavbě ze dne 06.01.2015 a 

následné Smlouvy o výstavbě ze dne 10.11.2017 rozdělen na jednotky. V Domě se nachází 

celkem 16 bytových jednotek a 1 jednotka nebytová.  

Hlavní město Praha je vlastníkem 1 bytové a 1 nebytové jednotky, což znamená podíl na 

společných částech domu a na pozemku ve výši 5392/24720 (cca 21,81 %). Tyto jednotky 

jsou svěřeny do správy městské části Praha 1. Předmětem výše uvedené Smlouvy o výstavbě 

ze dne 10.11.2017 bylo mj. rozšíření bytové jednotky č. 24/16 ve vlastnictví pí xxxxxx xxxxx. 

Na základě uzavřené smlouvy, jejímž podkladem byl Návrh budoucího stavu bytové jednotky 

po stavebních úpravách – Dokumentace pro stavební povolení z 06/2016 zpracovaná ASGK 

Design s.r.o., pak mělo dojít k navýšení podlahové plochy této bytové jednotky ze 161,7 m2 

na 187,6 m2. V rámci realizace stavebních úprav jednotky č. 24/16 došlo k úpravě stavební 

dokumentace z části vynucené v důsledku souběžně realizované výstavby nového výtahu ve 

společných prostorách domu a z části ve snaze lepšího dispozičního využití vnitřních prostor 

upravované jednotky. V návaznosti na kolaudaci jednotky dne 28.01.2021 požádala pí xxxxx 

MČ Praha 1 o podpis Dodatku ke Smlouvě o výstavbě z 10.11.2017 za účelem uvedení stavu 

zápisu v katastru nemovitostí do souladu se stavem faktickým, kdy dle návrhu Dodatku mělo 

dojít k navýšení podlahové jednotky na výměru 257,5 m2. Po prověření výše uvedených 

skutečností pak bylo zjištěno, že navýšení bytové jednotky č. 24/16 dle metodiky zákona  

č. 72/1994 Sb., o vlastnictví bytů došlo dle dokumentace skutečného provedení stavby 

ověřené Stavebním úřadem při kolaudaci jednotky dne 28.01.2021 k navýšení podlahové 

plochy o 50,5 m2 na současnou výměru 238,1 m2. Z uvedené výměry je poté 37,7 m2 

důsledkem změn projektu při realizaci v rámci vnitřního objemu jednotky, např. lepším 

využitím prostoru jednotky, nerealizací některých původně navržených vnitřních příček, jakož 

i zmenšením či vybouráním těch stávajících. Dalších 9,7 m2 je důsledkem stavebních úprav 

rozšiřujících jednotku do společných částí (terasy ve výlučném užívání jednotky č. 24/16), 

kdy důvodem těchto úprav bylo umožnění rekonstrukce a rozšíření výtahu po dohodě se 

zástupci Společenství vlastníků. V rámci realizace výstavby výtahu nemohlo dojít k ukotvení 

nosníků v původně uvažovaném místě a došlo tak k jejich posunutí směrem do terasy. 

Konečně pak 3,1 m2 je důsledkem stavebních úprav rozšiřujících jednotku č. 24/16 do 

společných částí. Zde se jednalo o začlenění nově budované terasy ve výlučném užívání 

jednotky č. 24/16 do koupelny v horním patře jednotky a to v důsledku snahy o předejití 

budoucích komplikací a poškozování společných částí domu (zatékáním) při realizaci dle 

původního projektu, kdy tato změna byla realizována na návrh stavební firmy.  

Odd. koordinace s SVJ ÚMČ Praha 1  doporučuje za výše uvedených podmínek vyslovit se 

záměrem prodeje podílu na společných částech domu a pozemku souhlas s tím, že kupní cena 

bude stanovena dle znaleckého posudku a to tak, že za výměru ve výši 47,4 m2 (vnitřní 

úpravy a vynucené změny dispozice při realizaci výtahu) půjde o kompenzaci za změnu 

spoluvlastnického podílu na společných částech domu a pozemku a u výměry 3,1 m2 půjde  

o cenu jednotky tzv. v plné výši.  
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Součástí podmínek bude rovněž závazek Žadatele a jeho právních nástupců k užívání nově 

rozšířené jednotky výhradně k trvalému bydlení a že nebude využívána ke krátkodobému 

ubytování za podmínky smluvní sankce ve výši 2 mil. Kč ve prospěch Společenství vlastníků 

jednotek domu Široká 4 č.p. 24 Praha 1 

Navržené usnesení: 

Zastupitelstvo městské části 

1) bere na vědomí 

žádost vlastníka bytové jednotky č. 24/16 o odkoupení části spol. prostor v domě č.p. 24, na 

pozemku parc. č. 33, Široká 4, vše v k.ú. Josefov, Praha 1 uvedenou v příloze tohoto usnesení 

uložené v OVO 

2) schvaluje 

v rozsahu stávajícího spoluvlastnického podílu MČ Praha 1 ve výši id. 5392/24720 na 

společných částech domu č.p. 24 a pozemku parc.č. 33, Široká 4, vše k.ú. Josefov, Praha 1 

záměr prodeje části společných prostor o výměře cca 50,5 m2 v domě č.p. 24 a tomu 

odpovídající id. části pozemku parc.č. 33, Široká 4, vše k.ú. Josefov, Praha 1 vlastníku bytové 

jednotky č. 24/16 v domě č.p. 24, na pozemku parc.č. 33, Široká 4, vše v k.ú. Josefov, Praha 1 

za následujících podmínek: 

 kupní cena bude stanovena minimálně ve výši ceny v čase a místě obvyklé stanovené 

znaleckým posudkem 

 závazku stavebníka a jeho právních nástupců, že bytová jednotka č. 424/16 

bude využívána výhradně k trvalému bydlení a nebude využívána k poskytování 

ubytovacích služeb a to pod sankcí 2.000.000 Kč ve prospěch Společenství vlastníků 

jednotek domu Široká 4 č.p. 24 Praha 1, IČ: 017 69 847 

3) ukládá 

zveřejnit záměr prodeje na úřední desce v souladu s usnesením Zastupitelstva MČ Praha 1 

3.1 Zodpovídá Ing. Tomáš Heres, termín 31.07.2024 

Diskuse: 

 V rámci diskuse vystoupil Mgr. Petr Bulla, vedoucí oddělení koordinace a SVJ OTMS, 

který odpovídal na dotazy členů/členek zastupitelstva. 
 

 Pro navržené usnesení hlasovalo 18 přítomných členů/členek ZMČ Praha 1, nikdo nebyl 

proti, 5 se zdrželo a 2 nehlasovali.   

 V 12:21 hod. bylo přijato usnesení č. UZ24_0225. 

 

3. Rozpočtová opatření MČ Praha 1, kterým se mění závazné ukazatele rozpočtu roku 

2024 - "Neinvestiční dotace určená pro příspěvkovou organizaci Nemocnice  

Na Františku, Praha 1, ponížení neinvestičního příspěvku z rozpočtu MČ Praha 1 

na rok 2024" 

Materiál předložil Ing. Tomáš Heres, místostarosta MČ Praha 1.  

Zastupitelstvu MČ Praha 1 bylo předloženo ke schválení vlastní rozpočtové opatření, kterým 

se mění závazné ukazatele rozpočtu MČ Praha 1 na rok 2024. Předmětné rozpočtové opatření 

podléhá schválení Zastupitelstvem MČ Praha 1, neboť zastupitelstvo svým usnesením 

č. UZ24_0154 ze dne 30.01.2024 schválilo zmocnění Rady MČ Praha 1 k provádění 

rozpočtových opatření do výše 10 000,0 tis. Kč. 

Navržené usnesení: 

Zastupitelstvo městské části 

1) schvaluje 

1. rozpočtové opatření vyplývající z rozhodnutí orgánů hl. m. Prahy číslo 3034 uvedené v 

příloze č. 1 tohoto usnesení, kterým se mění závazné ukazatele rozpočtu na rok 2024 

2. vlastní navržené rozpočtové opatření číslo 047 uvedené v příloze č. 2 tohoto usnesení, 

kterým se mění závazné ukazatele rozpočtu na rok 2024 
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2) ukládá 

realizovat rozpočtová opatření dle bodu 1 tohoto usnesení  

2.1 Zodpovídá Hana Niedobová, termín 21.06.2024 

Popis rozpočtových opatření: 

Doklad 3034 – rozpočtové opatření, kterým se do rozpočtu MČ Praha 1 zapojuje účelová 

neinvestiční dotace poskytnutá MČ Praha 1 z rozpočtu HMP určená na zajištění provozu  

PO Nemocnice Na Františku; Usnesením ZHMP byly schváleny podmínky použití 

neinvestiční dotace na zajištění provozu příspěvkové organizace Nemocnice Na Františku v 

těchto oblastech: 

1; péče o osoby bez přístřeší, sociálně slabé osoby a osoby intoxikované (lůžkové interní 

oddělení a provoz expektační místnosti), dále na provoz interního oddělení ke krytí nákladů, 

které nejsou hrazeny z prostředků veřejného zdravotního pojištění, 

2; provozní příspěvek pro oddělení urgentního příjmu, a to pouze ke krytí nákladů, které 

nejsou hrazeny z prostředků veřejného zdravotního pojištění; 

Doklad 047 - MČ Praha 1 obdržela v červnu 2024 účelovou neinvestiční dotaci z rozpočtu 

HMP určenou na zajištění provozu příspěvkové organizace Nemocnice Na Františku, Praha 1 

(konkrétní účel použití neinvestiční dotace byl schválený usnesením ZHMP).  

V souvislosti s obdrženou neinvestiční dotací bude tímto rozpočtovým opatřením ponížen 

neinvestiční příspěvek schválený pro příspěvkovou organizaci Nemocnici Na Františku,  

Praha 1 při schvalování rozpočtu MČ Praha 1 na rok 2024 o 20 000,00 tis. Kč. 

Finanční prostředky budou přesunuty do neinvestiční rezervy rozpočtu MČ Praha 1 na 

nepředvídané výdaje. 
 

V rámci diskuse k tomuto bodu nezazněly žádné návrhy nebo změny textu usnesení. 
 

 Pro navržené usnesení hlasovalo 18 přítomných členů/členek ZMČ Praha 1, nikdo nebyl 

proti, 5 se zdrželo a 2 nehlasovali.   

 V 12:24 hod. bylo přijato usnesení č. UZ24_0226. 

 

4. Nabídka využití předkupního práva ke stavbě bez č.p./č.e. stojící na pozemku parc. 

č. 2253/2, k.ú. Nové Město, obec Praha 

Materiál předložil Ing. Tomáš Heres, místostarosta MČ Praha 1. K jednání byla přizvána  

Mgr. Kateřina Dubská, vedoucí oddělení správy nemovitostí OTMS. 

MČ Praha 1 je v souladu se z. č. 131/2000 Sb. o HMP a předpisy souvisejícími svěřen 

pozemek  č. parc. 2253/2,  v k. ú. Nové Město, obec Praha. Na pozemku je situována stavba 

bez čp. – garáž ve vlastnictví spol. Garmax trade s.r.o., Žižkova 1696/15, 58601 Jihlava,  

IČ: 09717919. Nabídka vlastníka stavby stojící na pozemku parc. č. 2253/2, k. ú. Nové Město, 

ul. Mezibranská 1592/17, obec Praha, k využití předkupního práva. MČ P1 obdržela od 

vlastníka stavby bez č.p./č.e. (garáž) nabídku k využití předkupního práva vč. uzavřené kupní 

smlouvy s koupěchtivným. V případě, že ZMČ P1 rozhodne, že nevyužije svého předkupního 

práva, a v případě, že následně dojde mezi vlastníkem stavby a koupěchtivým k prodeji 

stavby, bude muset být s novým vlastníkem stavby (Garmax trade s.r.o., IČ: 09717919) 

uzavřena nová nájemní smlouva.   

Navržené usnesení: 

Zastupitelstvo městské části 

1) bere na vědomí  

nabídku ze dne 03.06.2024 doručenou ÚMČ Praha 1 prostřednictvím hlavního města Prahy 

dne 13.06.2024 pod č.j. UMCPl 298134/2024, učiněnou z důvodu zákonného předkupního 

práva svědčícího Městské části Praha 1 - nabídku ke koupi stavby bez č.p./č.e. (garáž) stojící 

na pozemku parc. č. 2253/2, k. ú. Nové Město, ul. Mezibranská 1592/17, obec Praha, za cenu 

749.000 Kč a za dalších podmínek uvedených v předložené kupní smlouvě s koupěchtivým 



Zápis je zveřejněn anonymizovaný z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných osobních údajů v souladu s 

Nařízením Evropského parlamentu a Rady (EU) č. 2016/679 (GDPR) a další platnou právní úpravou. 

 

9 

 

2) rozhodlo 

Var. A) 

odmítnout nabídku na využití předkupního práva zaslanou prostřednictvím HMP dne 

13.06.2024 pod čj. ÚMČ Pl 298134/2024 

Var. B) 

přijmout_nabídku na využití přegkupního práva zaslanou prostřednictvím HMP dne 

13.06.2024 pod čj. UMC P1 298134/2024 

3) ukládá 

Var. A) 

-  informovat o tomto rozhognutí navrhovatele - spol. GARMAX trade s.r.o, IC: 09717919 se 

sídlem Zižkova 1696/15, 586 01 Jihlava 

Var. B) 

- informovat o tomto rozhodnutí navrhovatele - spol. GARMAX trade s.r.o, IČ: 09717919 se 

sídlem Žižkova 1696/15, 586 01 Jihlava a  

- zajistit uzavření kupní smlouvy svnavrhovatelem - spol. GARMAX trade s.r.o, IČ: 09717919 

se sídlem Zižkova 1696/15, 586 01 Jihlava, za podmínek uvedených v zaslané kupní smlouvě, 

tj. koupit za cenu 749.000 Kč stavbu bez čp. - garáž na pozemku č. parc. 2253/2, v k. ú. Nové 

Město, obec Praha 

3.1 Zodpovídá Ing. Tomáš Heres, termín 31.08.2024 

 

Diskuse: 

 Předkladatel Ing. Tomáš Heres navrhl hlasovat o usnesení ve variantě A). 
 

 Pro navržené usnesení ve variantě A, hlasovalo 18 přítomných členů/členek ZMČ  

Praha 1, nikdo nebyl proti, 3 se zdrželi a 4 nehlasovali.   

 V 12:26 hod. bylo přijato usnesení č. UZ24_0227. 

 

5. Změna tajemníka Výboru pro participaci, participativní rozpočet, veřejný prostor a 

dotační programy 

Materiál předložila Mgr. Terezie Radoměřská, starostka MČ Praha 1.  

Zastupitelstvu MČ Praha 1 byl předložen návrh na zvolení nové tajemnice Výboru pro 

participaci, participativní rozpočet, veřejný prostor a dotační programy, a to na základě 

doručené rezignace stávajícího tajemníka tohoto výboru Tomáše Zbořila ke dni 30.05.2024. 

Novou tajemnicí byla navržena Bc. Pavlína Petrásová, současná asistentka předsedy Výboru 

pro participaci, participativní rozpočet, veřejný prostor a dotační programy.  

Navržené usnesení: 

Zastupitelstvo městské části 

1) bere na vědomí 

rezignaci Tomáše Zbořila na pozici tajemníka Výboru pro participaci, participativní rozpočet, 

veřejný prostor a dotační programy ke dni 30.05.2024 

2) volí 

Bc. Pavlínu Petrásovou tajemnicí Výboru pro participaci, participativní rozpočet, veřejný 

prostor a dotační programy 

Bez diskuse. 
 

 Pro navržené usnesení hlasovalo 21 přítomných členů/členek ZMČ Praha 1, nikdo nebyl 

proti, nikdo se nezdržel a 4 nehlasovali.   

 V 12:28 hod. bylo přijato usnesení č. UZ24_0228. 
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6. Přidělení finančních prostředků v rámci dotačního programu MČ Praha 1 s názvem 

Jednička pro rok 2024 A. Sociální oblast a B. Protidrogová prevence 

Materiál předložili Ing. Ivana Antalová, členka RMČ Praha 1.  

Rada MČ Praha 1 rozhodla usnesením číslo UR24_0238 ze dne 05.03.2024 vypsat Dotační 

program MČ Praha 1 s názvem: Jednička pro rok 2024. Došlé žádosti prošly kontrolou pro 

formální náležitosti a následně byly Hodnotící komisí posouzeny. Rada MČ Praha 1 rozhodla 

svým usnesením číslo UR24_0583 ze dne 28.05.2024 předložit návrh na přidělení dotací  

v oblasti sociální a protidrogové prevence pro rok 2024 k projednání Zastupitelstvu MČ  

Praha 1. Termín uzávěrky příjmu žádostí o dotaci byl: od 08. – 19.04.2024 

A. Sociální oblast: 

došlo 27 žádostí o dotaci od 23 poskytovatelů sociálních služeb. 22 poskytovatelů sociálních 

služeb splnilo (26 žádostí) podmínku zveřejnění účetní závěrky ve Sbírce veřejných listin a 

jejich žádosti odpovídají Pravidlům pro poskytnutí dotace MČ P1. Žádost Společnosti pro 

ranou péči z.s. byla vyřazena z důvodu nesplnění této podmínky. 

Rada městské části Praha 1 navrhuje: rozdělení částky 1.929.755 Kč (z celkové částky 

2.000.000 Kč) a poskytnutí dotace na podporu uvedených projektů – viz příloha usnesení  

č. 1. Zapsanému ústavu Dům tří přání navrhuje navýšit dotaci z 20.000 Kč na 86.288 Kč a 

Společnosti pro ranou péči z.s., která nesplnila podmínku zveřejnění účetní závěrky za rok 

2022 ke dni konání Rady MČ Praha 1 (konaná dne 28.05.2024) doporučila, aby si podala 

individuální požadavek na dotaci. 

Dodatečná informace: 

Dne 03.06.2024 bylo ověřeno, že účetní závěrka za rok 2022 u Společnosti raná péče z.s. 

(IČO: 673 63 610) je již zveřejněná v obchodních rejstříku ve Sbírce listin.  Z tohoto důvodu 

je navrženo rozdělit částku 2 mil Kč v plné výši a Společnosti raná  péče přidělit 70.245 Kč. 

B. Protidrogová prevence:   

došlo 10 žádostí od 3 organizací. 3 organizace splnily podmínku (9 žádostí) zveřejnění účetní 

závěrky ve Sbírce veřejných listin a jejich žádosti odpovídají Pravidlům pro poskytnutí dotace 

MČ P1. Žádost Nízkoprahového Střediska DROP IN o.p.s. je mimo rozsah podpořených 

služeb. Žádost Centra následné péče DROP IN o.p.s. nemá splněnou podmínku zařazení do 

sítě poskytovatelů služeb. 

Rada městské části Praha 1 navrhuje: rozdělení částky 300.000 Kč v plné výši a poskytnutí 

dotace na podporu uvedených projektů.  

Navržené usnesení: 

Zastupitelstvo městské části 

1) bere na vědomí 

závěry hodnotící komise ze dne 15.05.2024 a Rady MČ Praha 1 ze dne 28.05.2024 o přidělení 

finančních prostředků v rámci Dotačního programu MČ Praha 1 s názvem Jednička pro rok 

2024 A. Sociální oblast a B. Protidrogová prevence 

2) schvaluje 

rozdělení finančních prostředků v rámci Dotačního programu MČ Praha 1 s názvem Jednička 

pro rok 2024 A. Sociální oblast ve výši 2.000.000 Kč dle přílohy č. 1 tohoto usnesení a B. 

Protidrogová prevence ve výši 300.000 Kč dle přílohy č. 2 tohoto usnesení 

3) ukládá 

podepsat "Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace" na realizaci projektů v rámci 

Dotačního programu MČ Praha 1 s názvem Jednička pro rok 2024 A. Sociální oblast a B. 

Protidrogová prevence s vybranými předkladateli v souladu s bodem 2) tohoto usnesení 

3.1 Zodpovídá Mgr. Terezie Radoměřská, termín 30.11.2024 
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4) ukládá 

zajistit zveřejnění projektů vybraných předkladatelů, kterým bylo schváleno poskytnutí dotace, 

na webové stránce MČ Praha 1 včetně informace o významu projektů pro MČ Praha 1, resp. 

její občany s tím, že tyto informace budou zveřejněny po celou dobu realizace projektů 

4.1 Zodpovídá Rada MČ Praha 1, termín 30.06.2024 

Bez diskuse. 
 

 Pro navržené usnesení hlasovalo 24 přítomných členů/členek ZMČ Praha 1, nikdo nebyl 

proti, nikdo se nezdržel a 1 nehlasoval.   

 V 12:31 hod. bylo přijato usnesení č. UZ24_0229. 

 

7. Sjednocení podmínek ve věci užívání veřejného prostranství na území městské části 

Praha 1 vedoucích k větší transparentnosti 

Materiál předložili Mgr. Terezie Radoměřská, starostka MČ Praha 1, Ing. Karel Grabein 

Procházka, člen RMČ Praha 1 a Bc. Giancarlo Lamberti, předseda Finančního výboru ZMČ 

Praha 1. 

Na základě přijatého usnesení č. UZ24_0208 ze dne 16.04.2024 bylo uloženo připravit 

rámcový návrh opatření, která povedou k nastavení, sjednocení a zpřehlednění požadavků 

městské části Praha 1 a Magistrátu hlavního města Prahy, k větší transparentnosti ve věci 

dodržování příslušných právních předpisů a efektivnějšímu přehledu úhrady místního 

poplatku. V současné době neexistuje jednotný proces pro vydávání předběžného souhlasu  

s umístěním restauračních předzahrádek na  veřejných prostranstvích na území městské části 

Praha 1. Způsob projednávání se liší v závislosti na umístění předzahrádky a dalších 

faktorech. To vede k netransparentnosti a zmatkům. Je navrženo  uložit panu tajemníkovi 

ÚMČ P1 připravit kroky pro shromažďování podkladů a projednání předběžného souhlasu 

úřadem městské části Praha 1 a příslušnými orgány Rady městské části Praha 1. V návaznosti 

je též navrženo uložit přijmout pomocí vnitřních předpisů ÚMČ P1 vhodná opatření, která 

budou na výše popsané kroky navazovat. Může se jednat i o změnu organizačního řádu tak, 

aby administrativní proces spojený s kompletací podkladů pro projednání předběžného 

souhlasu na veřejných prostranstvích na území městské části Praha 1. 

Hlavním aktérem z podstaty věci bude oddělení obchodu a služeb odboru kancelář starosty 

Úřadu MČ Praha 1, které by agendu spojenou s projednáváním předběžného souhlasu ve věci 

umisťování a změn restauračních předzahrádek na veřejných prostranstvích na území městské 

části Praha 1 zaštítilo. Dále, z důvodu ucelení, je vhodné přijmout i další kroky. Může se 

jednat o doporučení pro příslušné odbory, které připravují nájemní smlouvy na pozemcích ve 

správě ÚMČ P1, zakotvit povinnost nájemce dodat v určité lhůtě potvrzení o ohlášení k 

místnímu poplatku a dále na základě výzvy pronajímatele předložit souhrn plateb spojených s 

úhradou místního poplatku za užívání veřejného prostranství. Zároveň se doporučuje zakotvit 

do nájemních smluv povinnost nájemce informovat předem a včas o možných změnách a 

zásadních skutečnostech, které byly podmíněny při uzavření smlouvy s tím, že porušení 

těchto povinností by mohlo být důvodem k okamžité výpovědi smlouvy.  

S ohledem na důležitost této agendy se doporučuje, aby Rada MČ Praha 1 posuzovala každou 

žádost o udělení předběžného souhlasu pro provozování restaurační předzahrádky na 

veřejných prostranství na území městské části Praha 1, a to včetně změn. Rada MČ Praha 1  

v rámci svého rozhodování může vzít v potaz i jiné aspekty než mj. ty, které jsou popsány  

v zákoně č. 13/1997 Sb. o pozemních komunikacích. S ohledem na výše uvedené je žádoucí 

upravit organizační řád ÚMČ Praha 1. Dále je vhodné nastavit přímou komunikaci s odborem 

HOM ze strany hlavního města Prahy. Z dosavadních jednání je možné konstatovat, že 

MHMP je této spolupráci velmi nakloněn. Užitečné to může být zejména v případech, kdy 

nájemní smlouva pro restaurační předzahrádku byla vypovězena, nebo došlo k ukončení 

dohodou.  
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Tento krok může navazovat na odejmutí povolení o zvláštním užívání ze strany silničního 

správního úřadu. Navrhovaný proces pro vydávání předběžného souhlasu s umístěním 

restauračních předzahrádek na území MČ Praha 1 by měl zefektivnit a sjednotit 

administrativní procesy a zajistit dodržování platných právních předpisů. Očekává se, že to 

povede k transparentnějšímu, efektivnějšímu a spravedlivějšímu systému pro všechny 

zúčastněné strany. 

Navržené usnesení: 

Zastupitelstvo městské části 

1) bere na vědomí 

Metodický pokyn ze dne 20.10.2023 od Odboru pozemních komunikací a drah MHMP  

k restauračním předzahrádkám – vydávání předběžných souhlasů, provázání platnosti 

nájemní smlouvy s rozhodnutím o zvláštním užívání pozemní komunikace, umístění 

předzahrádky na území památkové rezervace 

2) ukládá 

připravit návrh pro shromažďování podkladů a projednání předběžného souhlasu úřadem 

městské části Praha 1 a příslušnými orgány Rady MČ Praha 1 tak, aby jej mohla projednat 

Rada městské části Praha 1. Dále se ukládá předložit Radě MČ Praha 1 seznam náležitosti, 

které je nutné shromáždit před předložením návrhu na projednání předběžného souhlasu 

Radou městské části Praha 1, a to v souladu s přílohami č. 1 a č. 2 tohoto usnesení 

2.1 Zodpovídá Mgr. Ing. František Dvořák, tajemník ÚMČ P1, termín 30.09.2024   

3) ukládá 

přijmout pomocí vnitřních předpisů ÚMČ P1 vhodná opatření navazující na bod č. 2 tohoto 

usnesení a Metodický pokyn od Odboru pozemních komunikací a drah MHMP 

3.1 Zodpovídá Mgr. Ing. František Dvořák, tajemník ÚMČ P1, termín 30.09.2024   

 

Projednávaný bod byl přerušen z důvodu plánované přestávky na oběd.  

 

 

Přestávka od 13:01 hod. do 14:06 hod. na oběd.  
 

 

Zpět k bodu: 7. Sjednocení podmínek ve věci užívání veřejného prostranství na území 

městské části Praha 1 vedoucích k větší transparentnosti 

Diskuse: 

 Mgr. Petr Kučera předložil návrh na doplnění usnesení, nové body 4) a 5) ve znění: 

Zastupitelstvo městské části 

4) ukládá 

projednat s Magistrátem hlavního města Prahy zajištění formálního respektování  

tzv. "předběžného stanoviska" MČ Praha 1. 

Zodpovídá: Terezie Radoměřská a Ing. Karel Grabein Procházka, termín: 30.09.2024  

5) ukládá 

projednat předložený materiál v Komisi pro obchod a služby a Komisi pro životní prostředí 

Zodpovídá: Ing. Karel Grabein Procházka, Termín: 30.09.2024 = předkladatelé  

Mgr. Terezie Radoměřská, Ing. Karel Grabein Procházka a Bc. Giancarlo Lamberti, se 

s doplněním nových bodů usnesení ztotožnili. 

 
 

 Pro upravené usnesení hlasovalo 18 přítomných členů/členek ZMČ Praha 1, nikdo nebyl 

proti, 2 se zdrželi a 5 nehlasovalo.   

 V 14:34 hod. bylo přijato usnesení č. UZ24_0230. 
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8. Žádost o prodloužení termínů pro splnění úkolů vyplývajících z usnesení 

Zastupitelstva číslo UZ23_0112ze dne 17.10.2023 - Smlouva o nájmu nemovitosti  

č. 2015/0595 části pozemku parc. č.1/2 v kat. území Staré Město, Staroměstské 

náměstí, Praha 1 – výpověď 

Materiál předložil Ing. Karel Grabein Procházka, člen RMČ Praha 1.  

Zastupitelstvo MČ Praha 1 na svém jednání dne 17.10.2023 přijalo usnesení číslo UZ24_0112 

jimž rozhodlo vypovědět smlouvu o nájmu nemovitosti č. 2015/0595 s Nadací Pražské děti, se 

sídlem Truhlářská 1102/17, Nové Město, 110 00 Praha 1 dle čl. VIII. odst. 2 uvedené 

smlouvy a uložilo ve spolupráci s hl. m. Prahou a Institutem plánování a rozvoje hl. m. Prahy 

zpracovat koncept budoucího využití pozemku parc. č.1/2 v kat. území Staré Město, obec 

Praha, který zohlední význam a potenciál pozemku včetně společenského a ekonomického 

zhodnocení tohoto konceptu. Jednání stále probíhají a připravuje se koncepce ve spolupráci 

s IPR na využití prostoru. Navrhovaný nejzazší termín předložení budoucího konceptu využití 

pozemku par.č. ½ v kat. území Staré Město, obec Praha dle bodu 5) usnesení č. UZ23_0112 

Zastupitelstvu městské části je 30.06.2025. 

Navržené usnesení: 

Zastupitelstvo městské části 

1) schvaluje 

posunutí termínu pro splnění úkolů 5,6 vyplývajících z usnesení Zastupitelstva MČ Praha 1  

č. UZ23_0112 ze dne 17.10.2023  

Diskuse: 

 Předkladatel Ing. Karel Grabein Procházka doplnil do usnesení termín prodloužení 

úkolu a to do 31.12.2024. 
 

 Pro doplněné usnesení hlasovalo 18 přítomných členů/členek ZMČ Praha 1, nikdo nebyl 

proti, 6 se zdrželo a 1 nehlasoval.   

 V 14:37 hod. bylo přijato usnesení č. UZ24_0231. 

 

 

9. Smlouva o spolupráci při provozu bikesharingu na území hlavního města Prahy  

a o udělení souvisejícího úplatného souhlasu se zvláštním užíváním veřejného 

prostranství 

Materiál předložili Mgr. Terezie Radoměřská, starostka MČ Praha 1 a Ing. Vojtěch Ryvola, 

člen RMČ Praha 1.  

K rukám starostky byl doručen dopis PhDr. Filipa Hájka, ředitele TSK, který obsahoval návrh 

smlouvy na regulaci bikesharingu. S tímto návrhem byla seznámena RMČ P1, ZMČ P1, 

Komise dopravní a Komise bezpečnostní. Všechny tyto orgány vyjádřily k věci svůj postoj a 

sumarizovaly ho do svých případných usnesení. Na základě těchto shromážděných 

připomínek byl vypracován dopis, který paní starostka dne 6. června 2024 odeslala datovou 

schránkou panu PhDr. Filipu Hájkovi, řediteli TSK a současně na vědomí panu 1. náměstku 

primátora MUDr. Zdeňku Hřibovi. Očekává se, že připomínky budou brány v potaz. Bod byl 

předložen jako odpověď na úkoly z usnesení č. UZ24_0216. 

Navržené usnesení: 

Zastupitelstvo městské části 

1) bere na vědomí 

dopis odeslaný 6.6.2024 k rukám Filipa Hájka pověřeného ve věci regulace bikesharingu na 

území hlavního města Prahy, který v reakci na návrh „Smlouvy o spolupráci při provozu 

bikesharingu na území hlavního města Prahy o udělení souvisejícího úplatného souhlasu se 

zvláštním užíváním veřejného prostranství“ obsahuje připomínky MČ Praha 1. 
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2) ukládá 

informovat Zastupitelstvo MČ Praha 1 v pravidelných intervalech o průběhu příprav a 

uzavření smluvního vztahu týkajícího se provozu bikesharingu na území hlavního města Prahy 

a udělení souvisejícího úplatného souhlasu se zvláštním užíváním veřejného prostranství 

2.1 Zodpovídá: Ing. Vojtěch Ryvola, člen RMČ P1, termín 31.12.2024 

Diskuse: 

 V rámci diskuse vystoupil Ing. Filip Dvořák, občan Prahy 1, a předseda Hospodářské 

komory Praha 1. 

 Bronislava Sitár Baboráková, DiS., a Martin Motl předložili návrh na doplnění 

usnesení, nové body 3) a 4) ve znění:  

Zastupitelstvo MČ P1  

3) schvaluje  

záměr VYHLÁSIT MÍSTNÍ REFERENDUM občanů MČ Praha 1 k zákazu provozu 

elektrických koloběžek a případně dalších negativních externalit souvisejících s overturismem 

(např. Krátkodobé ubytování, keyboxy, kostýmovaní turisté, prodej alkoholu ve večerkách po 

22.00 hodině, atd.) na území MČ Praha 1 

4) ukládá  

připravit návrh vyhlášení referenda a předložit k projednání Zastupitelstvu MČ P1 

Zodpovídá: Rada MČ Praha 1, Bronislava Sitár Baboráková, Martin Motl, 

Termín: 31.12.2024 – tento doplňující návrh usnesení byl později předkladatelkou 

Bronislavou Sitár Baborákovou, DiS., stažen.  

 Procedurální hlasování o udělení slova – čtvrtý příspěvek PhDr. Filipa Lachmanna 

do diskuse = pro hlasovalo 21 členů/členek ZMČ P1, 2 byli proti, nikdo se nezdržel  

a 2 nehlasovali – jeho vystoupení bylo schváleno.  

 Ing. Vojtěch Ryvola navrhl hlasovat o ukončení diskuse = pro hlasovalo 11 členů/členek 

ZMČ P1, 5 bylo proti, 2 se zdrželi a 7 nehlasovalo – návrh nebyl přijat. 

 Bc. Giancarlo Lamberti požádal o přestávku na jednání politických klubů. 
 

Přestávka od 16:22 hod. do 16:58 hod. na jednání politických klubů.  

 

 JUDr. Pavel Marc, L.LM., předložil doplňující návrh usnesení ve znění: 

Zastupitelstvo MČ P1  

3) ukládá   

upřesnit písemné vyjádření starostky MČ P1 pro TSK z 06.06.2024 v tom smyslu, že se týká 

pouze elektrokoloběžek a nikoli jízdních kol. 

Zodpovídá: Mgr. Terezie Radoměřská, termín: 30.06.2024 = pro hlasovalo 12 členů/členek 

ZMČ P1, nikdo nebyl proti, nikdo se nezdržel a 12 nehlasovalo – návrh nebyl přijat. 

 
 

 Pro navržené usnesení hlasovalo 15 přítomných členů/členek ZMČ Praha 1, 4 byli proti, 

4 se zdrželi a 2 nehlasovali.   

 V 17:00 hod. bylo přijato usnesení č. UZ24_0232. 

 

10. Změny v harmonogramu realizace participativního rozpočtu MČ Praha 1 

Materiál předložil Martin Motl, předseda Výboru pro participaci, participativní rozpočet, 

veřejný prostor a pro dotační programyZMČ Praha 1. K jednání byl přizván Jan Rachunek, 

projektový manažer oddělení strategického plánování a participace KAS. 

Zastupitelstvo městské části Praha 1 na svém zasedání dne 12.03.2024 přijalo usnesení číslo 

UZ24_0181, jimž souhlasilo se zavedením participativního rozpočtu MČ Praha 1 pro rok 

2024.  
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Zastupitelstvo zároveň uložilo dle bodu č. 3) tohoto usnesení Radě MČ Praha 1 jmenovat 

koordinátora participativního rozpočtu a pracovní skupinu a to do 31.03.2024. Na témže 

zasedání Zastupitelstvo přijalo usnesení číslo UZ24_0180, jimž souhlasilo se zavedením 

školního participativního rozpočtu MČ Praha 1 pro rok 2024. Zastupitelstvo zároveň uložilo 

dle bodu 3) tohoto usnesení Radě MČ Praha 1, jmenovat koordinátora školního 

participativního rozpočtu a to do 31.03.2024. V uloženém termínu však Rada MČ Praha 1 

koordinátora pro realizaci školního participativního rozpočtu ani participativního rozpočtu 

nejmenovala. Zastupitelstvo městské části Praha 1 na svém zasedání dne 21.05.2024 přijalo 

usnesení číslo UZ24_0220, jímž jmenovalo koordinátorem pro oba rozpočty Jana Rachunka. 

Vzhledem k tomu že jmenování koordinátora proběhlo později, než bylo naplánováno 

v harmonogramu realizace participativního rozpočtu, nemohly být provedeny další následné 

kroky naplánované na duben a květen tohoto roku, které jsou v kompetenci koordinátora. Pro 

úplnost je nutno dodat, že harmonogram školního participativního rozpočtu tímto zdržením 

postižen nebyl, neboť následné kroky byly plánovány až od června tohoto roku. Výbor pro 

participaci, participační rozpočet, dotační programy a veřejný prostor (dále jen Výbor) na 

svém jednání dne 13.06.2024 projednal návrh koordinátora participativních rozpočtů na posun 

harmonogramu realizace participativního rozpočtu. Výbor s tímto návrhem souhlasil a 

doporučil Zastupitelstvu městské části Praha 1 jeho schválení. Výbor na svém jednání dne 

13.06.2024 přijal usnesení, v němž doporučil Zastupitelstvu městské části Praha 1 schválit 

pravidla občanského participativního rozpočtu.  

Navržené usnesení: 

Zastupitelstvo městské části 

1) bere na vědomí 

návrh změny harmogramu realizace občanského participativního rozpočtu na rok 2024 / 2025 

dle přílohy č. 1, která je součástí trohoto usnesení 

2) bere na vědomí 

zásady a pravidla realizace občanského participativního rozpočtu pro rok 2024 / 2025 jež 

jsou přílohou č. 2 tohoto usnsení 

Diskuse: 

 Ing. Tomáš Heres navrhl úpravu usnesení, včetně přílohy č. 1 a 2 – z textu vynechat 

slovo „občanského“, neboť tento název nebyl zastupitelstvem schválen a jedná se pouze 

interní názvosloví Výboru, a naopak všude doplnit „MČ Praha 1“. 

 Předkladatel Martin Motl se s úpravou usnesení ztotožnil. 

 
 

 Pro upravené usnesení hlasovalo 24 přítomných členů/členek ZMČ Praha 1, nikdo nebyl 

proti, nikdo se nezdržel a 1 nehlasoval.   

 V 17:27 hod. bylo přijato usnesení č. UZ24_0233. 

 

 

11. Dotazy a interpelace veřejnosti MČ Praha 1 a členů/členek ZMČ P1 

 

 RNDr. Pavel Novotný, občan Prahy 1, vystoupil se žádostí o vyjádření vůle občanů 

Prahy 1 při hlasování (proti) na Zastupitelstvu hl. m. Prahy ve čtvrtek 20.06.2024 u bodu 

změna územního plánu pro náměstí Miloše Formana, ve věci vyloučení z Pirátské strany 

a trvalých pobytů některých uvolněných členů Zastupitelstva MČ Praha 1 

 Mgr. Zdeněk Zacpal, Ph.D., občana MČ Praha 10, vystoupil ve věci instalace 

pomníku maršála Radeckého (Josef Wenzel Radetzky von Radetz) na Malostranském 

náměstí - vzhledem k tomu, že není občanem Prahy 1, hlasovalo zastupitelstvo v souladu 

s Jednacím řádem o udělení slova = pro hlasovalo 22 členů/členek ZMČ P1, nikdo nebyl 

proti, nikdo se nezdržel a 3 nehlasovali – jeho vystoupení bylo schváleno 
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 Štěpán Kuchta, občan Prahy 1, přednesl opakovanou interpelaci ohledně hluku  

z restaurační zahrádky před domem, v němž bydlí, a ohledně způsobu jejího povolení - 

tato interpelace nebyla odevzdána v písemné podobě, proto na ní nebude dle JŘ 

odpovídáno písemně.  

 Štěpán Kuchta, občan Prahy 1, přednesl interpelaci ohledně hluku na území MČ  

Praha 1 a stížnosti na nedostatečné odpovědi na jeho předchozí interpelace - tato 

interpelace nebyla odevzdána v písemné podobě, proto na ní nebude dle JŘ odpovídáno 

písemně.  

 Mgr. Pavel Čižinský, člen ZMČ Praha 1, vystoupil s dotazem na paní radní  

Ing. Antalovou a předsedu Komise sociální pana Ardena, týkající se jednání s Klubem za 

Starou Prahu o rekonstrukci Juditiny věže a o postoji klubu k zastavení náměstí Miloše 

Formana před hotelem InterContinental 

 Mgr. Petr Kučera, člen ZMČ Praha 1, vystoupil s dalšími dotazy na paní starostku ve 

věci vlajky Izraele na radnici MČ Praha 1 

 Mgr. Barbora Kosíková, členka ZMČ Praha 1, vystoupila s dotazem, kdo kontroloval 

hlasitost repredukované hudby/slova na Dětském dni na Žofíně 

 Valerie Clare Talacková, MA, členka ZMČ Praha 1, interpelovala ve věci územního a 

stavebního povolení pro rekonstrukci bytového domu - spolu s povolením změny stavby 

před dokončením na adrese V Kolkovně 4 

 Jonáš Felkel, člen ZMČ Praha 1, vystoupil se žádostí o vysvětlení jednání pana radního 

Ing. Grabein Procházky za MČ Praha 1 na Radě hl. m. Prahy při projednávání návrhu na 

pořízení změny územního plánu umožňující zastavitelnost v prostoru náměstí Miloše 

Formana na Starém Městě 

 Mgr. Pavel Čižinský, člen ZMČ Praha 1, vystoupil s interpelací na radní  

Ing. Antalovou a předsedu Komise sociální, se žádostí o vysvětlení zrušení Pracovní 

skupiny pro umisťování žadatelů do domů s pečovatelskou službou a dotazem, kdo bude 

o uchazečích rozhodovat 

 Mgr. Petr Kučera, člen ZMČ Praha 1, vystoupil s dotazy na vyjádření paní starostky 

do médií týkající se petičního zákona v souvislosti s odstraněním petičního stánku pana 

Thora poblíž budovy Úřadu vlády 

 Valerie Clare Talacková, MA, členka ZMČ Praha 1, vystoupila s dotazem na jednání 

paní starostky na Magistrátu hlavního města Prahy ve věci námitek městských částí k 

Metropolitnímu plánu 

 PhDr. Filip Lachmann, člen ZMČ Praha 1, přednesl interpelaci směřovanou na 

radního Ing. Ryvolu, s dotazem na rozšíření úzkého nástupního ostrůvku tramvajové 

zastávky Staroměstská 

 Mgr. Pavel Čižinský, člen ZMČ Praha 1, přednesl interpelaci směřovanou na paní 

starostku a radního Ing. Ryvolu, s upozorněním na problém velkého množství mrtvých 

holubů na dlažbě i v dlažbě ulic městské části Praha 1 

 

Na všechny písemně předložené (odevzdané) interpelace a dotazy bude dle Jednacího 

řádu ZMČ P1 odpovězeno písemně. 
 

 

Paní starostka Mgr. Terezie Radoměřská vyhlásila přestávku. 

 

Přestávka od 18:43 hod. do 18:57 hod.  
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12. Spolupráce s podnikatelskou sférou 

Materiál předložil Mgr. Pavel Čižinský, člen ZMČ Praha 1. 

Angažmá vedení Prahy 1 pro kontroverzní podnikatele, kteří mnoho let zabírali ty 

nejlukrativnější místa na Královské cestě a nakonec je užívali již zcela zjevně protiprávně, 

přičemž v jejich čele je pravomocně odsouzený korupčník, je dle předkladatele, skandální. 

Dle vyjádření předkladatele toto angažmá opět zásadně kontrastuje s pasivitou vedení Prahy 1 

při hájení skutečných zájmů Prahy 1 a jejích občanů. 

Navržené usnesení: 

Zastupitelstvo městské části 

1) konstatuje, že 

Rada MČ Praha 1 přijala v roce 2023 celkem 4 usnesení, kterými se snažila změnit nařízení 

hl. m. Prahy o tržním řádu ve prospěch firmy Pražské Benátky s.r.o. patřící kontroverznímu 

podnikateli xxxxxxxx xxxxxxxxxxx, který již byl jednou v souvislosti se svými podnikáním 

trestně odsouzen, a že starostka Terezie Radoměřská (TOP09) se dne 4.12.2023 dokonce 

zúčastnila jednání Rady hl. m. Prahy, kde se jí podařilo prosadit pro tuto firmu povolení  

3 prodejních míst na lodní lístky, a to na těch nejlukrativnějších místech v bezprostřední 

blízkosti Karlova mostu 

2) konstatuje, že 

Zastupitelstvo hl. m. Prahy projednávalo dne 23.5.2024 bod č. Z – 12237 s názvem „k návrhu 

na projednání žádostí o prominutí dluhů (smluvních pokut) uplatněných HMP v návaznosti na 

nepředání pozemků zpět po skončení doby nájmu pro umístění restauračních zahrádek“,  

v rámci kterého se ti provozovatelé předzahrádek v centru Prahy, kteří užívali veřejné 

prostranství i po skončení nájemních smluv, a kterým tak vznikla povinnost uhradit smluvní 

pokuty, domáhali (s podporou zejména ODS a ANO) odpuštění těchto dluhů 

3) konstatuje, že 

čelným představitelem těchto podnikatelů, kteří nevyklidili veřejný prostor po skončení 

nájemních smluv, je pan xxxx xxxxx, který byl v roce 2023 pravomocně odsouzen za nabízení 

úplatků dvěma zastupitelům hl. m. Prahy, aby podpořili politickou změnu vedení hl. m. Prahy 

4) konstatuje, že 

jedním z hlavních zastánců odpuštění dluhů podnikatelům, kteří využívali veřejný prostor bez 

nájemní smlouvy, byl pan xxxxx xxxxxx (ODS), který za zájmy těchto podnikatelů loboval pod 

značkou své Hospodářské komory Praha 1 

5) konstatuje, že 

projednávání věci dle bodu 3 tohoto usnesení se na Zastupitelstvu hl. m. Prahy účastnila i 

starostka Prahy 1 a politická spojenkyně pana xxxxxx xxxxxxx, paní Terezie Radoměřská 

(TOP09), která tam ovšem nijak nepodpořila obecní zájem na tom, aby podnikatelé 

respektovali rozhodnutí obce 

6) žádá 

starostku, aby svou funkci starostky využívala k prosazení zájmů Prahy 1 a občanů Prahy 1 

jako například zákaz elektrokoloběžek, omezení vjezdu nerezidentů do centra nebo zabránění 

zastavění náměstí Miloše Formana před hotelem InterContinental, a nikoli k prosazování 

zájmů kontroverzních podnikatelů 

Diskuse: 

 V rámci diskuse vystoupil Ing. Filip Dvořák, občan Prahy 1. 

 Petr Burgr navrhl hlasovat o ukončení diskuse = pro hlasovalo 18 členů/členek ZMČ P1, 

2 byli proti, 1 se zdržel/a, a 4 nehlasovali – návrh byl přijat. 
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 Bc. Giancarlo Lamberti předložil komplexní pozměňovací návrh usnesení ve znění: 

Zastupitelstvo městské části 

1) bere na vědomí 

vyjádření radního Adama Zábranského ze 14. zasedání Zastupitelstva hlavního města Prahy  

ze dne 23.05.2024 ve věci aktivního přístupu vedení městské části Praha 1 za účelem kultivace 

a nastavení společného postupu pro správu a vymáhání dodržování pravidel užívání 

veřejného prostranství. 
 

 Pro upravené usnesení (komplexní pozměňovací návrh) hlasovalo 16 přítomných 

členů/členek ZMČ Praha 1, 2 byli proti, 2 se zdrželi a 4 nehlasovali.   

 V 19:53 hod. bylo přijato usnesení č. UZ24_0234. 

 

13. Personální záležitosti 

Materiál předložil Mgr. Pavel Čižinský, člen ZMČ Praha 1. 

Podle předkladatele zaměstnávání neúspěšných kandidátů do zastupitelstva na úřadě 

představuje nežádoucí praxi vzájemného prorůstání sféry volených politiků a sféry odborných 

úředníků. Řádným jmenováním pana Filipa Kračmana do této vedoucí úřednické pozice pak 

došlo, dle názoru předkladatele, k právnímu upevnění těchto nežádoucích pozic strany TOP09 

na úřadě, neboť řádně jmenovaný úředník je obtížněji odvolatelný než úředník vedením 

odboru pouze pověřený. K tomuto kroku ovšem navíc došlo za podmínek vzbuzujících obavu 

z účelového nastavení, když např. § 5 odst. 1 písm. c) zákona č. 312/2002 Sb., o úřednících 

územních samosprávných celků vyžaduje pro funkci samotného vedoucího úřadu praxi 

3letou, ovšem v tomto výběrovém řízení byla vyžadována praxe hned 5letá (což mohlo 

vyhovovat právě panu Filipovi Kračmanovi, který byl dlouhou dobu uvolněným 

zastupitelem).  

Navržené usnesení: 

Zastupitelstvo městské části 

1) konstatuje, že 

brzy po nástupu současné koalice ODS, ANO, TOP09 a spol. byl bez výběrového řízení 

pověřen vedením odboru kanceláře starosty Úřadu MČ Praha 1 neúspěšný kandidát za 

TOP09, pan Filip Kračman, který tak rozhojnil řadu politiků, které Praha 1 platí 

2) konstatuje, že 

po více než roce trvání tohoto stavu, který by měl být dle svého smyslu pouze přechodný, 

došlo dne 29.04.2024 k vypsání výběrového řízení na pozici vedoucího odboru kanceláře 

starosty (čj. UMČ Pl 207723/2024), přičemž kritérii byly a) „vysokoškolské vzdělání dosažené 

v magisterském studijním programu veřejná správa nebo právo“ a b) „min. 5 let praxe 

získané činností v orgánu územního samosprávného celku (zastupitelstvo nebo úřad 

Územního samosprávného celku)“ 

3) konstatuje, že 

zvolená kritéria jsou zbytečně náročná a vytváří dojem účelového nastavení kritérií pro 

potřeby pana Filipa Kračmana 

Diskuse:  

 V rámci diskuse vystoupil JUDr. Petr Dětský vedoucí oddělení právního, kontroly a 

stížností, a zástupce vedoucího odboru OKT.   

 Bc. Giancarlo Lamberti předložil komplexní protinávrh usnesení ve znění: 

1) konstatuje, že 

výběrové řízení na obsazení pracovního místa vedoucího úředníka na pozici vedoucí odboru 

kancelář starosty bylo vyhlášeno v souladu se zákonem č. 312/2002 Sb., o úřednících územně 

samosprávných celků ve znění pozdějších předpisů = pro hlasovalo 13 členů/členek ZMČ P1, 

2 byli proti, 1 se zdržel a 8 nehlasovalo – protinávrh nebyl přijat. 
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 Pro navržené usnesení hlasovalo 7 přítomných členů/členek ZMČ Praha 1, 2 byli proti,  

5 se zdrželo a 10 nehlasovalo.   

 Usnesení nebylo přijato. 

 

Zpět k bodu: 11. Dotazy a interpelace veřejnosti MČ Praha 1 a členů/členek ZMČ P1 

 

 Tomáš Bajusz, občan Prahy 1, přednesl interpelaci ohledně náměstí Miloše Formana a 

ke změně územního plánu  - tato interpelace nebyla odevzdána v písemné podobě, proto 

na ní nebude dle JŘ odpovídáno písemně.  

 

Na všechny písemně předložené (odevzdané) interpelace a dotazy bude dle Jednacího 

řádu ZMČ P1 odpovězeno písemně. 

 

14. Nastavení veřejné soutěže na pronájem Paláce Žofín 

Materiál předložil Mgr. Pavel Čižinský, člen ZMČ Praha 1. 

Rozhodování o dalším nájmu Paláce Žofín představuje podle předkladatele jedno 

z nejvýznamnějších jednání Rady MČ P1 v tomto období a rovněž jednání čelící velkým 

korupčním tlakům a obavám. Aktuální návrh veřejné soutěže, se kterým současné vedení 

Prahy 1 přichází mnohem později, než by se očekávalo, vykazuje dle názoru předkladatele 

celou řadu zásadních vad. 

Navržené usnesení: 

Zastupitelstvo městské části 

1) konstatuje, že 

základními a dlouholetými problémy nájmu Paláce Žofín Městkou částí Praha 1 soukromému 

nájemci je: 

- nízký nájem, který navíc kontrastuje s nepřiměřeně vysokými povinnosti Městské části Praha 

1 coby pronajímatele k opravám Paláce Žofín, takže Městská část Praha 1 dlouhodobě 

soukromého nájemce Paláce Žofín dotuje, a 

- netransparentní rozhodování MČ Praha 1 o volných termínech v Paláci Žofín, které má MČ 

Praha 1 vyhrazeny 

2) bere na vědomí 

usnesením Rady MČ Praha 1 číslo UR24_0468 ze dne 30.04.2024 bylo rozhodnuto  

o provedení veřejné soutěže o nejvhodnější nabídku na pronájem Paláce Žofín 

3) konstatuje, že 

podmínky výše uvedené veřejné soutěže obsahují řadu nestandardností jako například 

- povinnost nájemce souhlasit se zásadami nájemní smlouvy, nikoli s nájemní smlouvou 

samotnou 

- nejasné stanovení data počátku nájemní smlouvy, respektive účinnost nájemní smlouvy až od 

předání objektu, což zvýhodňuje současného nájemce oproti ostatním soutěžícím 

- datum podávání přihlášek uprostřed letních prázdnin, což může potenciálním zájemcům 

znesnadňovat podání přihlášek 

4) konstatuje, že 

nastavení soutěže fakticky upozaďuje kritérium výše nájmu, neboť v prvním kole mohou být 

tzv. odbornou komisí (ve skutečnosti komisí sestavenou převážně z politiků) při neveřejném 

subjektivním/účelovém/korupčním posuzování tzv. Koncepčního a realizačního plánu 

vyřazeny ty nabídky, které jsou ekonomicky výhodnější 

5) konstatuje, že 

ustanovení čl. 6.2. návrhu zásad nájemní smlouvy dávající Městské části Praha 1 právo 

zakazovat jednotlivé již nájemcem nasmlouvané akce, a to ve většině případů bez jakéhokoli 

časového předstihu (ve dvouměsíční lhůtě běžící od začátku každého čtvrtletí), stejně jako 
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nepřiměřeně široké výpovědní důvody pro Městskou část Praha 1 v čl. 8.3 a 8.4. návrhu zásad 

nájemní smlouvy mohou odrazovat seriózní zájemce o Palác Žofín a mohou vytvářet přílišnou 

závislost budoucího nájemce na svévoli vedení Městské části Praha 1, a vytvářet tak korupční 

prostředí 

6) konstatuje, že 

rozdělení povinností k opravám Paláce Žofín mezi Městskou část Praha 1 na straně jedné a 

budoucího nájemce na straně druhé je v návrhu zásad nájemní smlouvy stanoveno nejasně a 

pronajímatel na sebe bere pro takto dlouhý nájemní vztah nepřiměřeně velké povinnosti, což 

je o to více napováženou, že právě opravy Paláce Žofín představují velký problém již 

v současném nájemním vztahu 

Diskuse: 

 V rámci diskuse vystoupila Mgr. Kateřina Dubská, vedoucí oddělení správy nemovitostí 

OTMS. 
 

 Pro navržené usnesení hlasovalo 7 přítomných členů/členek ZMČ Praha 1, nikdo nebyl 

proti, 2 se zdrželi a 13 nehlasovalo.   

 Usnesení nebylo přijato. 

 

15. Školní budova v Masné 

Materiál předložil Mgr. Pavel Čižinský, člen ZMČ Praha 1. 

Příběh školní budovy v Masné je ilustrací skutečnosti, jak obtížně se obecní majetek obsazený 

soukromými podnikateli vrací zpět občanům. Současně jde i o příklad toho, jak vlastně nic 

nejde, neboť podle předkladatele vedení Prahy 1 vážně tvrdí, že předání budovy, ve které nyní 

probíhá vyučování studentů soukromého gymnázia, dětem základní školy k výuce musí trvat 

nejméně 2 roky a oprava školní budovy ve Vojtěšské vyžaduje, aby se tato škola na celý rok 

zavřela a děti přemístily jinam.  

Navržené usnesení: 

Zastupitelstvo městské části 

1) konstatuje, že 

- usnesením Zastupitelstva MČ Praha 1 číslo UZ23_0082 ze dne 20.06.2023 byla – po 

dlouhých diskusích – školní budova v Masné vrácena s účinností od 1. 7. 2023 Základní škole 

náměstí Curieových, a měla tedy sloužit dětem této základní školy a nikoli ke generování zisku 

- v rozporu s výše uvedeným bylo usnesením Rady MČ Praha 1 č. UR23_0774 ze dne ze dne 

27. 06. 2023 rozhodnuto o opětovném pronajmutí této školní budovy na jeden rok za navýšené 

nájemné soukromému 1. slovanskému gymnáziu, které v současnosti opět zpochybňuje 

vyklizení této školní budovy k dohodnutému datu 

- dle aktuálního stavu dostupných informací plánuje vedení Prahy 1, že ve školním roce 

2024/2025 budou ve školní budově v Masné umístěny pouze družiny a nikoli třídy pro 

vyučování a 

- dle aktuálního stavu dostupných informací plánuje vedení Prahy 1, že ve školním roce 

2025/2026 budou do školní budovy v Masné přesunuty dětí z budovy Základní školy 

ve Vojtěšské, která se má kvůli rekonstrukci na celý rok uzavřít 

2) konstatuje, že 

nevidí přesvědčivé zdůvodnění pro to, aby školní družiny byly do budovy v Masné umístěny 

teprve od září 2024 a nikoli již od září 2023 

3) konstatuje, že 

se neztotožňuje s názorem, že školní budovu v Masné není možné využívat dříve, než v této 

budově bude vybudována školní jídelna 

4) konstatuje, že 

nevidí přesvědčivé argumenty pro to, že školní budovu ve Vojtěšské není možné rekonstruovat 

jinak než tak, že tato budova bude na celý rok uzavřena 



Zápis je zveřejněn anonymizovaný z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných osobních údajů v souladu s 

Nařízením Evropského parlamentu a Rady (EU) č. 2016/679 (GDPR) a další platnou právní úpravou. 
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V rámci diskuse k tomuto bodu nezazněly žádné návrhy nebo změny textu usnesení. 

 
 

 Pro navržené usnesení hlasovali 3 přítomní členové/členky ZMČ Praha 1, 1 byl/a proti,  

1 se zdržel/a 16 nehlasovalo.   

 Usnesení nebylo přijato. 

 

 

 

 

1 7 .  z a s e d á n í  Z a s t u p i t e l s t v a  m ě s t s k é  č á s t i  P r a h a  1  

b y l o  u k o n č e n o  v  2 1 : 2 8  h o d .    

p a n í  s t a r o s t k o u  M g r .  T e r e z i í  R a d o m ě ř s k o u  

 

 

Příloha zápisu: 

1) Prezenční listina 

 

 

 

 

Ověřovatelé dnešního zápisu: 

 

 

 

 

                                                                                                                                                                       

                 v.r.                                                                                              vr. 

Mgr. David Bodeček. MBA                                                              Jonáš Felkel 

    člen RMČ Praha 1                                                               člen ZMČ Praha 1 

                      

 

 

v.r. 

                            Mgr. Terezie Radoměřská  

                                                        starostka MČ Praha 1  

 

 

                                                                     

Zapsala: Růžena Nejedlá, referentka ZMČ P1  

 

 

 

 

 Zápis byl vyhotoven 28.06.2024 a jeho součástí jsou přehled usnesení a 

stenografický záznam, včetně protokolů o výsledku každého hlasování, které 

jsou uloženy v  odboru volených orgánů (OVO), Úřad MČ Praha 1 –  

Vodičkova 18.      
 


